
Rada Gminy Raszyn 
Radni - Sesja 

Protokół nr 52 

LII Sesja w dniu 27 stycznia 2022  
Obrady rozpoczęto 27 stycznia 2022 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 22:53 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. 

Obecni: 

1. Jarosław Aranowski 
2. Marek Bańburski 
3. Krzysztof Będkowski 
4. Andrzej Górecki 
5. Janusz Hoffman 
6. Grzegorz Janiszewski 
7. Henryka Koper 
8. Ireneusz Koper 
9. Ryszard Kowalczyk 
10. Elżbieta Kuczara 
11. Agata Kuran-Kalata 
12. Dariusz Marcinkowski 
13. Anna Matracka 
14. Rafał Olesiński 
15. Sławomir Ostrzyżek 
16. Tadeusz Pawlikowski 
17. Teresa Senderowska 
18. Beata Sulima-Markowska  
19. Ewa Surmacz 
20. Wiesław Szustak 
21. Andrzej Zawistowski 

1. Otwarcie LII sesji Rady Gminy Raszyn. 

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn Dariusz Marcinkowski otworzył obrady LII sesji witając 
wszystkie osoby uczestniczące w posiedzeniu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn poprosił radnych o potwierdzenie obecności 
w programie E-sesja a następnie stwierdził quorum. 

 
 



 
3. Wnioski do porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji E. Surmacz  złożyła wniosek o 
wprowadzenie do porządku obrad trzech projektów uchwał w sprawie przedłużenia terminu 
rozpatrzenia skarg na Dyrektor i pracowników przedszkola nr 3 w Raszynie. 

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji  J. Hoffman złożył 
wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktów 15 i 16 i przekierowanie do Komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego T. Pawlikowski złożył 
wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie zmian w 
budżecie na 2022 rok oraz projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2022-2030. Dodatkowo złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 
7 zgodnie z wolą komisji. 

Przewodniczący Rady złożył wniosek o przekierowanie punktów 12, 13, 14, 15, 16 do 
referatu Planowania Przestrzennego i Urbanistyki. Następnie złożył wniosek o wprowadzenie 
do porządku obrad punktu „Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Raszyn za rok 2021”. 

Radny A. Zawistowski złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 
w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn, który został omówiony 
podczas Komisji Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji gdyż wnioskodawczyni zmieniła 
wniosek. 

Głosowano w sprawie: 
Wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 7. 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Henryka Koper, 
Ireneusz Koper, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
NIEOBECNI (4) 
Marek Bańburski, Grzegorz Janiszewski, Ryszard Kowalczyk, Agata Kuran-Kalata 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktów 12, 13, 14, 15, 16 i przekierowanie projektów 
uchwał do dalszych prac w referacie Urbanistyki i Planowania Przestrzennego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Henryka Koper, 



Ireneusz Koper, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
NIEOBECNI (4) 
Marek Bańburski, Grzegorz Janiszewski, Ryszard Kowalczyk, Agata Kuran-Kalata 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie zmian w 
budżecie na rok 2022 w punkcie 6.  
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Henryka Koper, 
Ireneusz Koper, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
NIEOBECNI (4) 
Marek Bańburski, Grzegorz Janiszewski, Ryszard Kowalczyk, Agata Kuran-Kalata 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na lata 2022-2030 w punkcie 7.  
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Henryka Koper, 
Ireneusz Koper, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
NIEOBECNI (4) 
Marek Bańburski, Grzegorz Janiszewski, Ryszard Kowalczyk, Agata Kuran-Kalata 
 
Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności z uwagi na problemy 
techniczne radnego R. Kowalczyka. 

Głosowano w sprawie: 
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie nadania 
nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn w punkcie 12.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Henryka Koper, 



Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, 
Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata 
Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
NIEOBECNI (3) 
Marek Bańburski, Grzegorz Janiszewski, Agata Kuran-Kalata 
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie przedłużenie 
terminu rozpatrzenia skargi na Dyrektora Przedszkola nr 3 w Raszynie „Wyspa Skarbów w 
punkcie 16.  
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Henryka Koper, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jarosław Aranowski 
NIEOBECNI (3) 
Marek Bańburski, Grzegorz Janiszewski, Agata Kuran-Kalata 
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu uchwały w Uchwała w sprawie 
przedłużenie terminu rozpatrzenia skargi na Dyrektora i pracowników Przedszkola nr 3 w 
Raszynie „Wyspa Skarbów” w punkcie 17.  
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Henryka Koper, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jarosław Aranowski 
NIEOBECNI (3) 
Marek Bańburski, Grzegorz Janiszewski, Agata Kuran-Kalata 
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie przedłużenie 
terminu rozpatrzenia skargi na Dyrektora i pracowników Przedszkola nr 3 w Raszynie „Wyspa 
Skarbów” w punkcie 18.  
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 



ZA (17) 
Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Henryka Koper, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jarosław Aranowski 
NIEOBECNI (3) 
Marek Bańburski, Grzegorz Janiszewski, Agata Kuran-Kalata 
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu „Sprawozdanie z działalności Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Raszyn za rok 2021” w punkcie 19.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Henryka Koper, 
Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, 
Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata 
Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
NIEOBECNI (3) 
Marek Bańburski, Grzegorz Janiszewski, Agata Kuran-Kalata 

Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności z uwagi przybycie radnego 
G. Janiszewskiego. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad ze zmianami.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, 
Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski 
NIEOBECNI (3) 
Marek Bańburski, Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata 

Radna H. Koper miała problemy z potwierdzeniem obecności. Radca prawny Hanna 
Karpińska-Karolak zaznaczyła, że jeśli problem techniczny będzie powtarzał się w trakcie 
trwania sesji należy umożliwić radnej oddanie głosu głosowo.  

Przewodniczący Rady poprosił radnych aby dla porządku potwierdzili obecność. 

4. Przyjęcie protokołu z XLV sesji. 



Radny A. Górecki poprosił aby protokół z poprawkami był przesyłany radnym żeby było 
wiadomo nad jaką wersją protokołu jest głosowanie. Następnie odczytał swoją poprawkę do 
protokołu.  

Przewodniczący Rady przyjął poprawki radnego A. Góreckiego.  

Radny A. Zawistowski poruszył problem nieprzygotowywania protokołów z sesji na czas. Z 
tego względu poinformował, że zagłosuje przeciw wyrażając swój sprzeciw wobec 
zaległościom w przyjmowaniu protokołów. Przypomniał, że Wójt nie uwzględnił wniosku 
radnych o zastępstwo na czas nieobecności drugiego pracownika obsługi Rady.  

Przewodniczący Rady przypomniał, że zwykle czas trwania sesji jest bardzo długi protokóły są 
obszerne i to powoduje opóźnienia w ich przygotowaniu.  

Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności aby wszyscy obecni mieli 
możliwość głosowania.  

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XLV sesji. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz 
PRZECIW (1) 
Andrzej Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Teresa 
Senderowska, Wiesław Szustak 
NIEOBECNI (2) 
Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata 
 
 
5. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności. 

Na wstępie Wójt odniósł się do kwestii pracowników w Biurze Rady. Zaznaczył, że jest ich 
dwóch z czego jeden przebywa na urlopie i nie długo powróci do pracy. Wyraził zdanie, że 
Wójt decyduje o zatrudnieniu pracowników i ilości wakatów w Urzędzie Gminy a 
nakazywanie Wójtowi zatrudnienie pracownika jest przekroczeniem kompetencji przez 
radnych. W dalszej kolejności przeszedł do sprawozdania i wskazał na działania jakie były 
prowadzone między sesjami:  

- zakończono prace przy ścieżkach rowerowych na odcinku warszawskim, 



- zakończono V fazę porządkowania gospodarki wodno-ściekowej (wykonano system 
zarządzania GIS) i trwa etap rozliczeń, 

- trawa budowa ul. Ciche, ul. Prostej i ul. Łąkowej, 

- wybrano wykonawcę budowy skweru im. Witolda Pileckiego w Raszynie, 

- trwają prace związane z budową strażnicy w Dawidach Bankowych, 

- trwa przebudowa skrzyżowania ul. Poniatowskiego i ul. Sportowej, na którym będzie 
sygnalizacja świetlna, 

- wybrano wykonawcę termoizolacji 4 domów w Gminie Raszyn, 

- trwają prace związane z uzyskaniem pozwolenia na budowę żłobka w Raszynie, 

- trwają prace nad pozyskaniem dofinansowania budowy domu komunalno-socjalnego w 
Podolszynie, 

- pozyskano decyzję ZRiD na budowę ul. Miklaszewskiego w Dawidach Bankowych a także 
rozpoczęto procedurę pozyskania dofinansowania, 

- trwa budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Sękocin-Las, 

- trwają prace przy odbudowie kompleksu Austerii, 

- podpisano umowę na dofinasowanie funkcjonowania linii autobusowej R2, 

Wójt powiedział, że na terenie Gminy Raszyn odbyło się wiele wydarzeń kulturalnych. 
Jednym z nich były złote gody par z 50-letnim stażem małżeńskim. 

Na koniec wypowiedzi poruszył temat anteny telefonii komórkowej, która w ostatnim czasie 
powstała na jednym z domów prywatnych. Było wiele uwag ze strony mieszkańców. 
Zaznaczył, że Urząd Gminy nie wiedział nic o takiej inwestycji. Poinformował, że pismo 
mieszkańców zostało przesłane do powiatu pruszkowskiego oraz do Powiatowego 
Inspektora Budowlanego. 

Kierownik referatu Remontów i Infrastruktury Drogowej Beata Krzysztofowicz przedstawiła 
informację o stanie dróg po okresie zimowym. Zaznaczyła, że największy problem istnieje na 
drogach gruntowych, które nie są utwardzone. Taka sytuacja jest w ul. Grudzi gdzie 
deweloperzy są zobowiązani do naprawy tej drogi a nie zawsze to robią dobrze. 

Kierownik referatu Oświaty i Spraw Obywatelskich Jolanta Osowiecka przedstawiła sytuację 
w szkołach związaną z pandemię. Podkreśliła, że w związku ze wzrostem w ostatnim czasie 
zachorowań na COVID-19 sytuacja jest bardzo dynamiczna. Zmienia się liczba dzieci i 
nauczycieli chorych i objętych kwarantanną. Nauka odbywa się w trybie zdalnym dla uczniów 
klas 5-8 a dla uczniów klas 1-4 stacjonarnie. Taka nauka została wprowadzona na okres 
miesiąca. W przedszkolach sytuacja jest również dynamiczna i we wszystkich przedszkolach 



są grupy, które prowadzą zajęcia zdalnie. Wszystkie placówki oświatowe prowadzą zajęcia 
zgodnie z wytycznymi sanepidu. 

Pełnomocnik ds. strategii Katarzyna Klimaszewska przedstawiła stan prac nad 
przygotowaniem projektu strategii . Poinformowała, że przygotowaniem strategii zajmuje się 
prof. hab. Andrzej Roszkowski pracownik Uniwersytetu Ekonomicznego we Wrocławiu. 
Obecnie przygotowywany jest projekt Strategii Rozwoju Gminy Raszyn. Etap ten zgodnie z 
planem ma się zakończyć z końcem marca. Przypomniała, że w listopadzie 2021 roku zostały 
skierowane do radnych i mieszkańców ankiety dotyczące badania lokalnych liderów, którą 
wypełnił jeden radny i kliku mieszkańców. Z tego względu ankieta zostanie ponownie 
przesłana.  Następnie odczytała maila od profesora A. Roszkowskiego. W dalszej kolejności, 
poinformowała, że projekt strategii zostanie przekazany do publicznej wiadomości z końcem 
maja. 

Wójt na koniec poinformował, że Urząd Gminy jest otwarty dla mieszkańców i można 
korzystać z płatności w kasie urzędu. Przypomniał, że od niedawna działa aplikacja na telefon 
dla mieszkańców przez którą można zgłaszać problem i pozyskiwać informację. 

6. Uchwała w sprawie zmian w budżecie na rok 2022. 

Skarbnik Gminy Liliana Kłos przedstawiła planowane zmiany w budżecie na 2022 rok.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego T. Pawlikowski 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radny A. Zawistowski poinformował, że podczas komisji wstrzymał się od głosu gdyż nie 
posiadał projektu zagospodarowania skweru Pileckiego ale już go otrzymał i będzie głosował 
za zmianami w budżecie. 

Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności na sesji. 

Radny A. Górecki zapytał możliwości szczepienia przeciwko HPV. 

Wójt odpowiedział, że  szczepienia są prowadzone w konkretnych grupach wiekowych 
dziewczynek. 

Kierownik J. Osowiecka uzupełniła, że programem HPV objęte są dziewczynki mieszkające na 
terenie Gminy Raszyn z klas 6 czyli trzynastolatki a w 2021 roku do programu włączono 
czternastolatki i piętnastolatki z uwagi na brak dostępności szczepionki w ubiegłych latach. 
Informacje na temat programu są zamieszczane na stronie internetowej. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie zmian w budżecie na rok 2022. 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 



Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, 
Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski 
BRAK GŁOSU (1) 
Henryka Koper 
NIEOBECNI (2) 
Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata 
Uchwała nr LII/443/2022 

 
7. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na lata 
2022-2030. 

Skarbnik Gminy przedstawiła zmiany w WPF. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego T. Pawlikowski 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na lata 2022-
2030.  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Rafał Olesiński, Beata Sulima-Markowska , Andrzej 
Zawistowski 
BRAK GŁOSU (1) 
Grzegorz Janiszewski 
NIEOBECNI (2) 
Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata 
Uchwała nr LII/444/2022 

8. Uchwała w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, 
ustalenia specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane oraz 
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2022 roku za kształcenie nauczycieli, 
zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Raszyn. 

 
Kierownik J. Osowiecka przedstawiła projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Dziedzictwa Narodowego K. Będkowski 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 



Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, 
ustalenia specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane oraz 
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2022 roku za kształcenie nauczycieli, 
zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Raszyn..  
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna 
Matracka, Rafał Olesiński, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-
Markowska , Ewa Surmacz, Andrzej Zawistowski 
BRAK GŁOSU (3) 
Ryszard Kowalczyk, Sławomir Ostrzyżek, Wiesław Szustak 
NIEOBECNI (2) 
Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata 
Uchwała nr LII/445/2022 

9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawianie oraz odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawierania umów dzierżawy na czas oznaczony powyżej 3 lat, 
których przedmiotem są nieruchomości stanowiące drogi wewnętrzne, będące własnością 
Gminy Raszyn, z przeznaczeniem na umieszczenie obiektów budowlanych lub urządzeń 
infrastruktury technicznej niezwiązanych z potrzebami zarządzania drogami lub 
potrzebami ruchu drogowego. (punkt zdjęto z porządku obrad) 
 
10. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn. 
 
Kierownik referatu Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami Zbigniew Tokarz przedstawił 
projekt uchwały pokazując na mapie lokalizację ulicy. Zaznaczył, że mieszkańcy 
zaproponowali nazwę Królewska jednak Komisja nie przychyliła się do te propozycji. 
Mieszkańcy mimo to proszą Radę o nadanie nazwy „Królewska”.  

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji J. Hoffman 
poinformował, że komisja nie przychyliła się do nazwy „ul. Królewska”. Jednak uważa, że 
należy uznać propozycję i wolę mieszkańców. 

Jedne z wnioskodawców broniąc nazwy „ul. Królewska” poprosił radnych o uznanie woli 
mieszkańców i nadanie nazwy takiej jak chcą mieszkańcy. 

Radny A. Zawistowski zapytał jaką szerokość ma przedmiotowa ulica. 

Kierownik Z. Tokarz wskazał, że ulica ma szerokość 8 m. 

Radny A. Zawistowski przypomniał, że wnioskodawcy zaproponowali trzy warianty nazw i 
Rada ma wybrać jedną z nich. 



Radna B. Sulima-Markowska wyjaśniła, że zasadą jaką kieruje się Rada jest nadawanie nazw 
ulicom, które pasują do okolicy. Podkreśliła, że nazwa „Królewska” pasowałaby do większej i 
bardziej reprezentatywnej ulicy. 

Radny A. Zawistowski zapytał czy omawiana ulica jest drogą gminną czy prywatną. 

Kierownik Z. Tokarz poinformował, że jest to droga prywatna.  

Radny A. Zawistowski wyraził zdanie, że w związku z tym nie należy nadawać jej nazwy 
„Królewska”. 

Mieszkaniec zadeklarował chęć przekazania drogi na rzecz Gminy Raszyn. 

Odbyła się dyskusja między radnym A. Zawistowskim a mieszkańcem.   

Radny A. Górecki zaproponował nazwę „ul. Pałacowa”. 

Radny R. Kowalczyk wyraził zdanie, że do woli mieszkańców należy się przychylić. 

Radny J. Aranowski uważa, że wielkość ulicy nie ma znaczenia przy nadawaniu nazwy. 

Radny E. Kuczara  była zdania, że należy uszanować wolę mieszkańców.  

Radny A. Górecki wycofał swoją propozycję. 

Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn - nazwa ul. 
Królewska.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata 
Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Tadeusz Pawlikowski, 
Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Beata Sulima-Markowska  
NIEOBECNI (2) 
Marek Bańburski, Sławomir Ostrzyżek 
Uchwała nr LII/446/2022 

11. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn. 
 

Kierownik referatu Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami Zbigniew Tokarz przedstawił 
projekt uchwały i poinformował, że Komisja nie zaakceptowała propozycji wnioskodawcy 



dewelopera ( Św. Sergiusza, Nowa Budowa, Kijowska). Radny A. Zawistowski zaproponował 
nazwy” Rzeczna” i „Potoku”. Wnioskodawca przychylił się do nazwy „Rzeczna”. 

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji J. Hoffman 
poinformował, że komisja nie zajęła stanowiska co do propozycji nazw ulicy a zaproponowała 
swoje nazwy.  

Przewodniczący rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności na sesji. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn - nazwa ul. 
Rzeczna.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Marek Bańburski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, 
Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, 
Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (1) 
Jarosław Aranowski 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Będkowski, Sławomir Ostrzyżek 
Uchwała nr LII/447/2022 

 
12. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn. 
 

Kierownik referatu Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami Zbigniew Tokarz 

przedstawił projekt uchwały informując o trzech propozycjach nazw ulic - Pozytywna, 

Rekreacyjna, Wesołego Romka. 

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji J. Hoffman 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała nazwę „Pozytywna”. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn - nazwa ul. 
Pozytywna.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata 
Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Tadeusz Pawlikowski, 
Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski 



NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Będkowski, Sławomir Ostrzyżek 
Uchwała nr LII/448/2022 

 
 
 
13. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn. 
 
Przedstawicielka wnioskodawców sołtys Raszyna II Maria Makarska przedstawiła historię 
wniosku o nadanie nazwy ulicy między ul. Szkolną a ul. Słowackiego w Raszynie. Zaznaczyła, 
że propozycja nazwy wpasowuje się w nazwy okolicznych ulic. Początkowo podczas Komisji 
były zastrzeżenia, że patron nie odpowiada do wielkości i stanu nawierzchni ulicy. Po 
konsultacjach mieszkańcy zaproponowali również nazwy Poetycka, Romantyczna, Cichy 
Zakątek, jednak cały czas optują za nadaniem nazwy „Słowackiego”. 

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji J. Hoffman 
poinformował, że komisja nie zajęła stanowiska w tej sprawie. 

Kierownik Z. Tokarz wyjaśnił pokazując na mapie, że zasadnym byłoby nadanie nazwy całemu 
ciągowi od ul. Szkolnej do Mickiewicza jednak są tam problemy z własnościami i z tego 
powodu nic nie stoi na przeszkodzie aby była przerwa w ciągu nazwy ulicy. Wszyscy 
mieszkańcy zdają sobie sprawę ze zmiany adresów po uchwaleniu nazwy gdyż wszystkie 
budynki mają adres od Al. Krakowskiej.  

Rady A. Górecki poprosił o wskazanie działek, które należą do Gminy Raszyn. 

Kierownik Z. Tokarz wymienił działki w ciągu przedmiotowej ulicy należące do Gminy Raszyn. 

Radny A. Zawistowski zwrócił uwagę, że dwie działki w pasie drogowym nie mają w MPZP 
przeznaczenia pod drogę więc wiąże się to ze zmianą  MPZP.  Następnie wyraził zdanie, że 
Juliusz Słowacki nie zasługuje na bycie patronem tak małej ulicy w tak złym stanie. 

Radny A. Górecki zaproponował aby po nadaniu nazwy tej ulicy wyremontować ją. 

Wójt zaznaczył, że na części ulicy została położona nakładka. 

Radny K. Będkowski poprosił o potwierdzenie czy propozycja nazwy „Juliusza Słowackiego” 
jest nadal priorytetową propozycją mieszkańców. Zaznaczył, że jeśli tak to zagłosuje zgodnie 
z wolą mieszkańców.  

Sołtys Maria Makarska potwierdziła, że mieszkańcy wyrazili wolę nadania nazwy „Juliusza 
Słowackiego” we wniosku i na zebraniu sołeckim. Druga propozycja to nazwa „Poetycka” jeśli 
radni nie przychylą się do pierwszej propozycji. 

Radny R. Kowalczyk złożył wniosek o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania 
propozycji nazwy ulicy „Juliusza Słowackiego” a jeśli nie uzyska większości to propozycji 
nazwy „Poetycka”. 



Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności na sesji. 
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 
Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (1) 
Beata Sulima-Markowska  
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn - nazwa ul. 
Juliusza Słowackiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 
Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak 
PRZECIW (1) 
Andrzej Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Beata Sulima-Markowska  
Uchwała nr LII/449/2022 

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie prawa służebności przesyłu. 
 

Kierownik Z. Tokarz przedstawił projekt uchwały informując, że chodzi o ustanowienie 
nieodpłatnej służebności przesyłu na czas nieokreślony na rzecz Polskiej Spółki Gazownictwa. 
Służebność jest ustanowiona na potrzeby budowy żłobka w Raszynie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego T. Pawlikowski 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie prawa służebności przesyłu..  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 
Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
Uchwała nr LII/450/2022 

Radny B. Sulima-Markowska i W. Szustak z powodu problemów technicznych głosowali 
głosowo. 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy. 

Po przerwie Przewodniczący rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności, stwierdził 
quorum i wznowił obrady.  
 
 
15. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
terenu położonego we wsi Raszyn po wschodniej stronie Al. Krakowskiej – rejon ul. 
Szkolnej. (punkt zdjęto z porządku obrad) 
 
16. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
terenu położonego we wsi Sękocin Stary w Gminie Raszyn – rejon ul. Sękocińskiej i Al. 
Krakowskiej. (punkt zdjęto z porządku obrad) 
 
17. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
terenu położonego we wsi Wypędy w Gminie Raszyn – rejon ul. Sokołowskiej i ul. 
Zdrojowej”. (punkt zdjęto z porządku obrad) 
 
18. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
terenu położonego we wsi Wypędy w Gminie Raszyn – rejon Węzła „Wypędy”. (punkt 
zdjęto z porządku obrad) 
 
19. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
terenu położonego we wsi Wypędy w Gminie Raszyn – rejon ul. Zdrojowej. (punkt zdjęto z 
porządku obrad) 
 
20. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie zmiany organizacji ruchu na ul. 
Piaskowej we wsi Rybie. 
 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji E. Surmacz poinformowała, że do Komisji 
została skierowana petycja mieszkańców ul. Piaskowej w miejscowości Rybie o przywrócenie 
poprzedniej organizacji ruchu. Komisja omówiła petycję i rekomenduje Radzie uwzględnienie 
petycji.  



Radny A. Górecki jako przedstawiciel składających petycję wyjaśnił, że petycja dotyczy 
zmiany organizacji ruchu w celu poprawy bezpieczeństwa. Zwrócił uwagę, że petycja została 
złożona prawie 4 miesiące temu.  Następnie odczytał treść petycji oraz odpowiedź Wójta. 
Zaznaczył, że pod petycją podpisały się 24 osoby z 12 posesji. Poprosił Radę o uwzględnienie 
petycji. 

Przewodnicząca Komisji E. Surmacz dodała, że komisja wypracowała wniosek do Wójta o 
przeprowadzenie rozmów z wykonawcą udzielającym gwarancji na ul. Piaskową w celu 
uzyskania zgody na wykonanie progów zwalniających przed upływem gwarancji. 

Radny S. Ostrzyżek zapytał w czym tkwi niebezpieczeństwo na tej ulicy. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że po remoncie ulicy zmieniono organizację ruchu co było 
zaskoczeniem dla mieszkańców.  

Radny M. Bańburski o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania.  

Radny A. Górecki podkreślił, że nieracjonalnym było ustanawianie pierwszeństwa przejazdu 
w ul. Na Skraju. Bezpieczniej było kiedy były to ulice równorzędne.  

Głosowano w sprawie: 
Wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania projektu uchwały.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata 
Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (2) 
Henryka Koper, Rafał Olesiński 
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie zmiany organizacji ruchu na ul. Piaskowej 
we wsi Rybie - uwzględnienie petycji.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Agata 
Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (1) 
Elżbieta Kuczara 



 
Na prośbę radnej E. Kuczary Przewodniczący Rady ogłosił reasumpcję głosowania.  
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie zmiany organizacji ruchu na ul. Piaskowej 
we wsi Rybie - uwzględnienie petycji (REASUMPCJA).  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 
Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
Uchwała nr LII/451/2022 

21. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji o nadanie nazwy dla skweru położonego u 
zbiegu ulic Al. Krakowska i ul. Godebskiego w Raszynie „Wielkiej Orkiestry Świątecznej 
Pomocy”. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji E. Surmacz poinformowała, że do Komisji 
została skierowana petycja dotycząca nadania nazwy rondu położonemu u zbiegu ulic 
Sportowej, Lotniczej, Raszyńskiej, Stadionowa. Składający petycje został poinformowany o 
tym, że to rondo ma nazwę „Bitwy Warszawskiej” więc mieszkaniec zmienił lokalizację i 
wniósł o nadanie nazwy skwerowi u zbiegu Al. Krakowskiej i ul. Godebskiego jednak Komisja 
nie rozstrzygnęła propozycji mieszkańca gdyż były dwa głosy za, dwa przeciw i jeden 
wstrzymujący.  

Przewodniczący Rady wskazał, powołując się na statut Gminy Raszyn, że w takim przypadku 
decyduje głos Przewodniczącej Komisji, która była przeciw czyli nie uwzględnia petycji. 

Radny A. Zawistowski sprostował, że pierwsza petycja została wniesiona przez kilkuset 
mieszkańców więc wymiar tej petycji jest inny niż jak by składał ją jeden mieszkaniec. 
Zauważył, że przy nadawaniu nazw ulic radni byli zdania, że trzeba uwzględniać głos 
mieszkańców a przy tej petycji radni z komisji nie chcą się przychylić do woli mieszkańców.  
Zaznaczył, że proponowana nazwa „Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy” jest bardzo 
szlachetna ze względu na działalność tej organizacji a mieszkańcy chcą ją uhonorować.  

Radny R. Kowalczyk wyraził zdanie, że nadanie nazwy „WOŚP” skwerowi w części 
historyczno-kościelnej Raszyna nie jest odpowiednie.  

Przewodniczący Rady poprosił o opinię radcę prawnego czy nadanie nazwy temu skwerowi 
wymagałoby zgody Konserwatora Zabytków. Radca prawny powiedziała, że sprawdzi i udzieli 
odpowiedzi. 

Rady S. Ostrzyżek zaznaczył, że jest za uhonorowaniem WOŚP jednak nie w proponowanym 
miejscu.  



Wójt również wyraził zdanie, że lokalizacja nie jest właściwa. Zaproponował nadanie nazwy 
innemu obiektowi w Gminie Raszyn.  

Radny A. Zawistowski zaproponował aby Rada rozpatrzyła petycję uwzględniając potrzebę 
uhonorowania WOŚP-u ale ze wskazaniem innej lokalizacji. Zaproponował aby nadać nazwę 
„WOŚP” rondu w Jankach.  

Radny M. Bańburski zaproponował aby nazwać imieniem „WOŚP” plac zabaw na ul. 
Pruszkowskiej. 

Przewodniczący Rady zasugerował przedłużenie terminu rozpatrzenia petycji w celu 
przygotowania projekt uchwały.  

Odbyła się dyskusja na temat rozwiązania sytuacji. 

Radny A. Górecki złożył wniosek o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania z poprawką 
radnego A. Zawistowskiego. 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy w celu ustalenia sposobu rozpatrzenia 
petycji. 

Po przerwie Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności a następnie 
stwierdził quorum i wznowił obrady. 

Głosowano w sprawie: 
Wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania projektu uchwały w 
brzmieniu zaproponowanym przez radnego Andrzeja Zawistowskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, 
Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (2) 
Krzysztof Będkowski, Ryszard Kowalczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Ireneusz Koper, Tadeusz Pawlikowski 
NIEOBECNI (1) 
Beata Sulima-Markowska  
 
Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności na sesji. 

Dyskutowano na temat sposobu poddania pod głosowanie wypracowanego sposobu 
rozpatrzenia petycji.  

 



Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji o nadanie nazwy dla skweru położonego u zbiegu 
ulic Al. Krakowska i ul. Godebskiego w Raszynie „Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy” w 
następującym brzmieniu: Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 2021 r., poz. 1372) oraz art. 9 ust. 2 ustawy o petycjach z 
dnia 11 lipca 2014 r. (tj. Dz. U. z 2018 r., poz. 870) Rada Gminy Raszyn uchwala, co następuje: 
§1. Rada Gminy Raszyn po rozpatrzeniu petycji mieszkańca gminy Raszyn ……………………… o 
nadanie nazwy dla skweru położonego u zbiegu ulic Al. Krakowska i ul. Godebskiego w 
Raszynie na działce oznaczonej numerem 1044/26 z obrębu Raszyn 01 „Wielkiej Orkiestry 
świątecznej Pomocy”: 1. Uwzględnia petycję w części dotyczącej nadania nazwy „Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej Pomocy” na terenie Gminy Raszyn. 2. Nie uwzględnia się petycji w 
zakresie lokalizacji §2. Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Gminy Raszyn do 
poinformowania osoby wnoszącej petycję o sposobie jej załatwienia. §3. Uchwała wchodzi w 
życie z dniem podjęcia. 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, 
Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Beata Sulima-Markowska , Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (4) 
Jarosław Aranowski, Ryszard Kowalczyk, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Ireneusz Koper, Anna Matracka, Teresa Senderowska 
BRAK GŁOSU (1) 
Dariusz Marcinkowski 
Uchwała nr LII/452/2022 

22. Uchwała w sprawie przedłużenie terminu rozpatrzenia skargi na Dyrektora Przedszkola 
nr 3 w Raszynie „Wyspa Skarbów” 
 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformowała, trzy kolejne projekty 
uchwał dotyczą sprawy złożonych skarg na dyrektor i pracowników przedszkola nr 3 w 
Raszynie. Dodała, że w związku z prowadzonym postępowaniem istnieje potrzeba 
przedłużenia terminu rozpatrzenia skarg. 

 Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie przedłużenie terminu rozpatrzenia skargi na Dyrektora Przedszkola nr 3 
w Raszynie „Wyspa Skarbów”.  
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał 
Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Beata Sulima-Markowska , Ewa 



Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (1) 
Jarosław Aranowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata, Teresa Senderowska 
BRAK GŁOSU (1) 
Elżbieta Kuczara 
Uchwała nr LII/453/2022 

 
 
 
23. Uchwała w sprawie przedłużenie terminu rozpatrzenia skargi na Dyrektora 
i pracowników Przedszkola nr 3 w Raszynie „Wyspa Skarbów” 
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie przedłużenie terminu rozpatrzenia skargi na Dyrektora i pracowników 
Przedszkola nr 3 w Raszynie „Wyspa Skarbów”.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, 
Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski 
PRZECIW (1) 
Jarosław Aranowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Henryka Koper 
BRAK GŁOSU (1) 
Elżbieta Kuczara 
Uchwała nr LII/454/2022 

 
24. Uchwała w sprawie przedłużenie terminu rozpatrzenia skargi na Dyrektora 
i pracowników Przedszkola nr 3 w Raszynie „Wyspa Skarbów” 
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie przedłużenie terminu rozpatrzenia skargi na Dyrektora i pracowników 
Przedszkola nr 3 w Raszynie „Wyspa Skarbów”.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, 



Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski 
PRZECIW (1) 
Jarosław Aranowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Henryka Koper 
BRAK GŁOSU (1) 
Elżbieta Kuczara 
Uchwała nr LII/455/2022 

 

25. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Raszyn za rok 2021. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  Ryszard Kowalczyk  odczytał sprawozdanie z działalności 
Komisji za 2021 rok. Na koniec poinformował, że Komisja przyjęła sprawozdanie 5 głosami 
za. Komisja wnosi do Rady o przyjęcie sprawozdania. 
 
26. Uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Raszyn na 
2022 rok. 
 
Przewodniczący Komisji stałych przedstawili plan pracy swoich komisji na 2022 roku. 

Radna B. Sulima-Markowska zapytała jak będzie wyglądało egzekwowanie realizacji 
założonych planów pracy bo rozumie, że Przewodniczący będą składać sprawozdanie z 
wykonania planu. 

Przewodniczący Rady potwierdził, że prawdopodobnie takie sprawozdanie nastąpi na 
początku 2023 roku.  

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Raszyn na 2022 
rok. 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, 
Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Agata Kuran-Kalata 
BRAK GŁOSU (2) 
Henryka Koper, Elżbieta Kuczara 
Uchwała nr LII/456/2022 



 
27. Uchwała w sprawie przyjęcia rezygnacji członka Komisji Kultury, Fizycznej, Sportu i 
Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi Rady Gminy Raszyn. (punkt zdjęto z porządku 
obrad) 

 
 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że składa rezygnacje w bycia członkiem Komisji Kultury, 
Fizycznej, Sportu i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi. 

Radny I. Koper jako Przewodniczący przedmiotowej komisji wskazał na bardzo duży i 
wieloletni udział Przewodniczącego Rady w środowisku sportowym Gminy. Podkreślił, że nie 
wyobraża sobie aby nie był On jej członkiem i zagłosuje przeciw rezygnacji. 

Radny J. Hoffman również wyraził swój sprzeciw rezygnacji. 

Radny W. Szustak także wyraził zaskoczenie z rezygnacji Przewodniczącego Rady i zapytał o 
jej przyczyny. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że jego decyzja wynika z wniosków o poszerzenia składów 
komisji a przypadku Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Współpracy z Organizacjami 
Pozarządowymi nie ma w niej wolnych miejsc. W związku z tym nie chcąc budzić zbędnych 
emocji chciał zrezygnować dając miejsce radnemu R. Olesińskiego. 

Radna B. Sulima-Markowska wskazała, że wnioski o rozszerzenie skaldów komisji miały na 
celu wsparcie ich pracy a nie wymuszanie rezygnacji obecnych członków. 

Radny A. Zawistowski zauważył, że uchwała z grudnia 2018 roku o powołaniu komisji nie 
określiła liczby członków poszczególnych komisji. W związku z tym Przewodniczący Rady nie 
musi rezygnować z członkostwa w komisji. 

Odbyła się dyskusja na temat interpretacji zapisów uchwały z grudnia 2018 roku. Padały 
argumenty o zapisach w protokole z sesji o odbytym głosowaniu nad liczbą członków 
poszczególnych komisji.  

Radny A. Zawistowski zaproponował wniosek o zdjęcie punktu z porządku obrad a na 
następną sesję przygotowanie projektu uchwały dotyczącej zmiany liczby członków komisji.  

Przewodniczący rady założył wniosek o zdjęcie punktu 27 z porządku obrad i w to miejsce 
wprowadzić projekt uchwały zmieniający uchwałę z grudnia 2018 roku. Następnie odczytał 
przygotowany projekt uchwały. Równocześnie złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad 
punktu 29.  

Głosowano w sprawie: 
Wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktów 27 i 29.  
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 



Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz 
Koper, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Beata Sulima-Markowska , 
Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (3) 
Jarosław Aranowski, Ryszard Kowalczyk, Sławomir Ostrzyżek 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Marek Bańburski, Teresa Senderowska 
BRAK GŁOSU (4) 
Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Tadeusz Pawlikowski 
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu "Uchwała w sprawie zmiany uchwały 
Nr IV/24/2018 Rady Gminy Raszyn z dnia 12 grudnia 2018 r. w sprawie powołania komisji 
stałych Rady Gminy Raszyn, ustalenia liczby ich członków i składu osobowego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (4) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Ryszard Kowalczyk, Sławomir Ostrzyżek 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Marek Bańburski, Teresa Senderowska 
BRAK GŁOSU (4) 
Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Tadeusz Pawlikowski 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad ze zmianami. 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz 
Koper, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata 
Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (4) 
Jarosław Aranowski, Ryszard Kowalczyk, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Marek Bańburski 
BRAK GŁOSU (3) 
Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata 
 
 
28. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr IV/24/2018 Rady Gminy Raszyn z dnia 12 



grudnia 2018 r. w sprawie powołania komisji stałych Rady Gminy Raszyn, ustalenia liczby 
ich członków i składu osobowego. 

Przewodniczący Rady zapytał wszystkie osoby (Ireneusz Koper, Krzysztof Będkowski, Wiesław 
Szustak, Janusz Hoffman, Rafał Olesiński) zaproponowane w projekcie uchwały o zgodę na 
członkostwo.  

Radny S. Ostrzyżek zauważył, że w projekcie uchwały nie został poprawiony błąd i 
nieokreślono liczby członków komisji.  

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr IV/24/2018 Rady Gminy Raszyn z dnia 12 grudnia 
2018 r. w sprawie powołania komisji stałych Rady Gminy Raszyn, ustalenia liczby ich 
członków i składu osobowego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, 
Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (3) 
Jarosław Aranowski, Ryszard Kowalczyk, Sławomir Ostrzyżek 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski 
BRAK GŁOSU (3) 
Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata 
Uchwała nr LII/457/2022 

29. Uchwała w sprawie powołania członków Komisji Planowania Przestrzennego i 
Inwentaryzacji. 
 
Wnioskodawca projekt uchwały radna B. Sulima-Markowska zaznaczyła, że istnieje potrzeba 
wzmocnienia pracy komisji z tego powodu przygotował projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w projekcie uchwały zgłoszono kandydaturę radnego 
A. Góreckiego i zapytał radnego o zgodę na członkostwo. 

Radny A. Górecki wyraził zgodę., 

Nie było więcej kandydatur. 

Radna A. Matracka wskazała na błąd w tytule uchwały w liczbie mnogiej słowa” członków” a 
powinna być liczba pojedyncza. 

Wskazano na poprawkę w dacie przyjęcia uchwały. 

Odbyła się dyskusja na temat poprawek, które wynikają z błędów pisarskich. 



Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności na sesji. 

Radny J. Aranowski zaznaczył, że jest za kandydaturą radnego A. Góreckiego jednak nie 
będzie brał udziału w głosowaniu z powodu autopoprawek, które nimi nie są bo uważa je za 
błędy pisarskie i oczywiste jest ich poprawienie. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie powołania członka Komisji Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji z 
autopoprawką.  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ryszard 
Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (2) 
Ireneusz Koper, Tadeusz Pawlikowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Marek Bańburski 
BRAK GŁOSU (1) 
Jarosław Aranowski 
NIEOBECNI (2) 
Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata 
Uchwała nr LII/458/2022 

 
30. Uchwała w sprawie powołania członka Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Współpracy z 
Organizacjami Pozarządowymi. (punkt zdjęto z porządku obrad) 
 
 
31. Uchwała w sprawie powołania członków Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i 
Profilaktyki. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tytule projektu uchwały jest analogiczny błąd jak 
w poprzedniej uchwale zatem głosowanie odbędzie się z autopoprawką. 

Radny J. Aranowski poinformował, że również nie będzie brał udziału w głosowaniu z 
powodów takich jak przy poprzedniej uchwale.  

Radny A. Górecki zwrócił uwagę, że niegłosowanie przy takich uchwałach na konkretnego 
radnego jest zabranianiem mu pracy w komisjach. Poprosił aby zagłosować za przy tej i 
następnej uchwale.  

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie powołania członka Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Profilaktyki z 
autopoprawką.  
Wyniki głosowania 



ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał 
Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa 
Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Marek Bańburski 
BRAK GŁOSU (2) 
Jarosław Aranowski, Tadeusz Pawlikowski 
NIEOBECNI (2) 
Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata 
Uchwała nr LII/459/2022 

 

32. Sprawozdanie Przewodniczących komisji stałych z bieżącej działalności. 
 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Dziedzictwa Narodowego Krzysztof Będkowski 
przedstawił szczegółowe sprawozdanie z prac Komisji informując o tematach jakimi 
zajmowała się Komisja. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Mienia Komunalnego i Inwestycji  Tadeusz Pawlikowski 
poinformował, iż komisja obradowała opiniując uchwały na sesję oraz przygotowując plan 
pracy Komisji na 2022 rok.  
 
Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji Janusz Hoffman 
poinformował, że Komisja obradowała dwa razy opiniując uchwały na sesję oraz 
przygotowując plan pracy Komisji na 2022 rok.  
 
Przewodniczący Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Współpracy z Organizacjami 
Pozarządowymi Ireneusz Koper powiedział, że Komisja obradowała raz przygotowując plan 
pracy Komisji na 2022 rok.  
 
Przewodnicząca Anna Matracka Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Profilaktyki 
poinformowała, że Komisja obradowała w celu ustalenia planu pracy na 2022 rok.  
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego Jarosław 
Aranowski powiedział, że Komisja obradowała w celu przygotowania planu pracy Komisji na 
2022 rok.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej R. Kowalczyk poinformował, że komisja opracowywała 
sprawozdanie z działalności za 2021 rok oraz przygotowywała plan pracy na 2022 rok. 
 
 
 



Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Ewa Surmacz poinformowała, że Komisja 
obradował między sesjami dwukrotnie w sprawie skargi na dyrektor przedszkola „Wyspa 
Skarbów”. 
 
Przewodnicząca Komisji doraźnej w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy Raszyn 
oraz Gminnej Rady Seniorów Elżbieta Kuczara poinformowała, że Komisja nie obradowała w 
styczniu. Następnie zgłosiła uwagę o problemie dostarczenia pism do dwóch 
Przewodniczących Klubów Seniora przez Centrum Kultury Raszyn, która sprawuje pieczę na 
Klubami. 

33. Sprawy różne. 

Radny A. Zawistowski zwrócił uwagę na niewłaściwą pracę biura prawnego. Wskazał na 
błędy popełniane przez radców prawnych przy przygotowywaniu projektów uchwał. Poprosił 
Wójt o przeprowadzenie rozmowy z radcami prawnymi obsługującymi Radę Gminy. 

Radny G. Janiszewski zapytał czy jest możliwość kontaktu Wójta z mieszkańcami w trybie 
zdalnym. 

Wójt odpowiedział, że każdy mieszkaniec może napisać maila i otrzyma odpowiedź i można 
zapisać się na spotkanie w formie zdalnej. 

Radny G. Janiszewski poruszył problem z dotarciem do przystanku na ul. Na Skraju na 
wysokości ul. Przelotowej  gdzie jest w deszczowe dni duża kałuża.  

Wójt przypomniał, że ul. Na Skraju znajduje się na terenie Warszawy i Gmina Raszyn nie 
może ingerować w tę ulicę. Należy przygotować dokumentacje aby uzyskać zgodę miasta st. 
Warszawa. 

Radny G. Janiszewski poruszył temat dziurawej Al. Krakowskiej od ul. Granicznej w Jankach 
do ronda Kaczyńskich w Sękocinie Starym. 

Wójt zapewnił, że kiedy zostanie wyłoniony wykonawca zadania bieżącego utrzymania dróg 
to zostanie tam skierowana ekipa. 

Radna E. Kuczara zaproponowała stworzenie regulaminu nadawania nazw z uwagi na duże 
kontrowersje podczas nadawania nazw ulicom. 

Radny A. Górecki nawiązał do tematu ul. Przelotowej wskazując, że miasto Warszawa nie 
będzie robiło problemów.  

Wójt odpowiedział, że warto byłoby pisać pisma do Urzędu Miasta Warszawa. Podkreślił, że 
miasto Warszawa działa w określony schematyczny sposób i trzeba się dostosować do tego 
przy współpracy z urzędnikami z Warszawy. Zadeklarował, że dołoży wszelkich starań aby to 
naprawić problem w ul. Przelotowej. 

Radny A. Górecki zapytał o zasady służebności na rzecz Gminy. 

Wójt wyjaśnił, że może być służebność dotycząca umieszczenia sieci kanalizacyjnej, wodnej 
itp. na rzecz gestora sieci. Może być również służebność przejazdu względem dziełek.  



Radny A. Górecki wskazał, że pytanie o służebności dotyczy ul. Kamykowej. 

Wójt wyjaśnił, że ul. Kamykowa jest drogą prywatną, w której jest ustanowiona służebność 
przesyłu na rzecz właścicieli działek przy tej drodze. Natomiast właściciel działek sprzedając 
działki pozostawił sobie własność drogi. Zaznaczył, że są to błędy notarialne, z którymi Gmina 
nie może nic zrobić. Właściciel drogi nie zgodził się na odtworzenie nawierzchni po 
wykonaniu sieci kanalizacyjnej i wodociągowej i jest tam problem z przejezdnością drogi. 

Radny S. Ostrzyżek zapoczątkował dyskusję o różnej interpretacji nadzoru odnośnie uchwał. 

Radna B. Sulima-Markowska nawiązując do tematu tworzenia nowej strategii wyraziła 
zdanie, iż powinna ona opierać się na podsumowaniu z realizacji poprzedniej strategii. 
Następnie odniosła się do sposobu udzielania odpowiedzi radnym przez Wójta i poprosiła 
aby Przewodniczący Rady wpłyną na Wójta aby udzielał odpowiedzi merytorycznych. W 
dalszej kolejności zwróciła uwagę na problem ul. Jeżynowej w Laszczakach gdzie droga 
została przecięta rowem odpływowym wód opadowych. 

Wójt odpowiedział, że strategia bardzo łatwo się dezaktualizuje z powodu zmian czynników 
zewnętrznych. Jeśli chodzi o ul. Jeżynową to Wójt zapewnił, że Gmina Raszyn nie wykopała 
rowu a zrobił to mieszkaniec więc powinien on go zasypać. 

Radny K. Będkowski wyraził zdanie, że podczas sesji zbyt wiele czasu jest poświęcane na 
kwestie nieistotne a zdanie poszczególnych komisji nie jest uwzględniane.  

Sołtys wsi Janki Jerzy Rzepka zapytał o dofinansowanie sekcji koszykówki dla dzieci. 

 Przewodniczący Rady odpowiedział, że Klub KS Raszyn ma wystąpić z wnioskiem o 
zwiększenie dofinasowania.  

34. Komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady podkreślił, że na następnej sesji złoży wniosek o ograniczenie czasu 
wypowiedzi ze względu na długie dyskusje podczas sesji.  
 
 
35. Zamknięcie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady. 
 

  

Przewodniczący 
Rada Gminy Raszyn 

  

 
Przygotował(a): Olga Kazubek 



 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 
 


